
Sundheds- og Ældreudvalget

Til: Sundhedsministeren

Dato: 9. november 2017

I et kommende samråd ønsker udvalget en drøftelse af følgende spørgsmål:

SUU alm. del

Samrådsspørgsmål U
Ministeren bedes redegøre for den ændring i regnemetoden for overbelæg-
ning, som regeringen foretog i starten af 2016, herunder redegøre for følgen-
de:
– Hvorfor Sundheds- og Ældreministeriet i starten af 2016 – kort efter rege-

ringens stort opslåede akutpakke mod overbelægning – pludselig ændre-
de regnemetoden for overbelægning på hospitalerne?

– Var sundhedsministeren bekendt med denne ændring?
– Blev ændringen forelagt regeringen, evt. i regeringens Økonomiudvalg el-

ler Koordinationsudvalg?
– Hvorfor blev offentligheden og Folketinget ikke informeret om denne æn-

dring?
– Hvad fik pludselig Sundheds- og Ældreministeriet til i maj 2017 at vurdere,

at det var bedst at rulle definitionen tilbage til 100 procent?
– Hvem traf denne beslutning om at rulle definitionen tilbage,
– Blev ministeren gjort bekendt med beslutningen, og blev beslutningen

forelagt regeringen, evt. i regeringens Økonomiudvalg eller Koordinations-
udvalg?

– Hvorfor blev Folketinget ikke informeret om denne beslutning?
Og om ministeren finder forløbet omkring ændringen i regnemetode for over-
belægning tilfredsstillende, herunder den manglende involvering eller oriente-
ring af Folketinget.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Flemming Møller Mortensen (S).

På udvalgets vegne

Liselott Blixt
formand
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